
 

 
 
 
 
 БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 
 ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 
 БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 
                ПРЕДСТАВНИЧКИ ДОМ      
Број:01-011-746/01 
Сарајево,  20. новембра 2001. 
 
 
 

З А П И С Н И К 
са 16. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 

одржане 20. новембра 2001. године 
 
 
 Шеснаеста сједница почела је с радом у 15 часова. Присуствовао је 41 
посланик. Одсуство је оправдао посланик Љубомир Ковачевић.  
 Поред посланика сједници су присуствовали: Бериз Белкић, члан 
Предсједнитшва Босне и Херцеговине, Златко Лагумџија, предсједавајући Савјета 
министара, Светозар Михајловић, Азра Хадиахметовић, Анте Домазет и Крешимир 
Зубак - министри у Савјету министара, те Јадранко Прлић, Ивица Мишић, 
Владислав Владичић, Гордана Ковић и Јусуф Халилагић - замјеници министара. 
 Из међународних органиазција сједници су присуствовали: Јан Петтер 
Халтедахл – политички савјетник у ОХР-у, Марсоли Фрасер – испред ОСЦЕ-а, 
Мирсад Жиха испред Америчке Амбасаде и Емина Ганић, испред Савјета Европе 
 Предсједавајући Представничког дома Жељко Мирјанић упознао је 
посланике у вези с приједлогом дневног реда и измјенама које су услиједиле након 
сазивања сједнице, па је за 16. сјендицу предложио дневни ред који је усаглашен на 
сједници Проширеног колегија одржаној прије почетка сједнице Дома.  
 О приједлогу дневног реда није било дискусије. Предсједавајући је 
констатовао да је за 16. сједницу усвојен сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Усвајање записника са 15.  сједнице Представничког дома,  
2. Разматрање писма/изјаве о спремности за преузимање одговорности за 

имплементацију свих услова за пријем Босне и Херцеговине у Савјет 
Европе. 

3. Посланичка питања и одговори, 
4. Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање  сагласности о 

Приједлогу закона о спољнотрговинској комори  Босне и Херцеговине, 
5. Извјештај заједничке комисије о постизању споразума о јединственом 

тексту закона о измјенама и допунама Закона о спољном дугу, 
6. Приједлог закона о индустријском власништву (друго читање), 



7. Захтјев Савјета министара  за разматрање по хитном поступку (по чл. 
104.Пословника) Приједлога закона  о кориштењу имовине  коју је Босна 
и Херцеговина добила по Споразуму о питањима сукцесије у Банци за 
међународна поравнања у Баселу; 

8. Приједлог закона о важности јавних исправа у Босни и Херцеговини 
(прво читање), 

9. Давање сагласноти за ратификацију Уговора о зајму (Пројекат 
реконструкције жељезница) између Босне и Херцеговине и Европске 
банке за обнову и развој. 

 
 

Ад – 1: Усвајање записника са 15.  сједнице Представничког дом 
 
 О Записнику није било дискусије. 
 Са 39 гласова ЗА и јендим уздржаним Дом је усвојио Записник са 15. 
сједнице.  
 
Ад – 2: Разматрање писма/изјаве о спремности за преузимање одговорности за 
             имплементацију свих услова за пријем Босне и Херцеговине у Савјет 
Европе 
 
 Предсједавајући Мирјанић подсјетио је посланике на измјене Писма које су  
усллиједила на Политичком комитету Савјета Европе, због чега је одгођена 
расправа и усвајање истог 8. новембра текуће године. Нагласио је да је у 
међувремену Писмо са амандманима разматрано и подржано у Предсјендиштву 
Босне и Херцеговине и Савјету  министара. Потом је отворио расправу.  
 Замјеник предсједавајућег Мариофил Љубић у име Коелгија предложио је 
да Дом у вези с Писмом/изјавом усвоји Резолуцију, чији је садржај прочитао.  
 У дискусији су учествовали: Богић Богићевић, Осман Брка, Жељко Билбија, 
Мустафа Цуплов, Марко Амиџић, Сеад Бутуровић, Мирко Бањац, Миро Грабовац – 
Титан и Абдурахман Малкић. 
 Псолије дискусије предсједавајући је на гласање дао Приједлог резолуције. 
 Од 39 присутних у моменту гласања, ЗА је гласало 38, а један посланик је 
био уздржан. Према томе, Представнички дом је усвојио сљедећу 
 
 

Р Е З О Л У Ц И Ј У 
 

Чврсто опредијељени за пријем Босне и Херцеговине у пуноправно чланство 
Савјета Европе Представнички дом Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине изражава жељу и спремност за преузимање и имплементацију обавеза 
које произилазе за Босну и Херцеговину из докумената и ставова Савјета Европе, 
заснованих на поштивању  Устава и закона, владавини права и поштивању људских 
права. 
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 Предсједавајући Мирјанић је констатовао да је Дом усвајањем Резолуциије 
омогућио предсједавајућем Дома да потпише Писмо/изјаву о спремности за 
преузимање одговорности за имплементацију свих услова за пријем Босне и 
Херцеговине у Савјет Европе. 
 У наставку сједницом је предсједавао први замјеник предсједавајућег 
Мариофил Љубић због обавеза предсједавајућег Мирјанића у вези с потписивањем 
Изјаве.  
 
 
 
Ад – 3:  Посланичка питања и одговори 
 
 Посланичка питања   поставили су посланици: 
 
Бахрија Османовић:  
 На који начин ће бити регулисан проблем пензионера у погледу 
остваривања здравствене заштите, који су остварили пензије у републикама бивше 
Југославије или државама које су настале? Да ли је у плану склапање 
међудржавних уговора за регулисање ових питања и да ли су уговори са неким 
државама већ склопљени? 
 
Миро Грабовац – Титан:  
 Колико је, по основу Споразума између СР Њемачке и БиХ о деташману 
радних обавеза за рад у СР Њемачкој, добијено радних дозвола од потписивања 
Дејтонског споразума до 2000. године, колико их је добијено у 2001. години, каква 
је била њихова расподјела по ентитетима, ко је вршио расподјелу, колико су у 
Федерацији БиХ добили припадници хрватског, а колико припадници бошњачког 
народа, те ако постоји неко тијело које је пратило структуру на тај начин 
запослених људи, колико је на тај начин запослено до тада незапослених 
демобилисаних бораца? 
 
Милош Јовановић:  
 Да ли је истина да је Високи представник именовао четири члана Сталне 
изборне комисије које је требало да именује Представнички дом. Ако је истина због 
чега је то урађено и има ли одговорнсти за то? 
 
Боро Бјелобрк:  
 Колегију Дома, а посебно предсједавајућем, поставио питања: 

«1. Када ћу  добити одговор постављен 19. маја, у вези информације 
поводом Бање Луке и Требиња и мјере Владе Републике Српске? 

2. На јулској сједници тражио сам да ми се ставе на увид документи које је 
поводом тога пласирао Представнички дом? 

3. Шта је одговорност Колегија за примјену овог посла?» 
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Ад – 4: Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање  сагласности  
             о Приједлогу закона о спољнотрговинској комори  Босне и 
Херцеговине 
 
 Замјеник предсједавајућег Мариофил Љубић је, у складу с чланом 65. тачка 
3. Пословника Дома, обавијестио Дом да је Колегиј постигао салгасност о 
Приједлогу закона о вањскотрговинкој комори Босне и Херцеговине и констатовао 
да је Закон овим усвојен у Представничком дому.  
 
 
Ад – 5: Извјештај заједничке комисије о постизању споразума о јединственом 
             тексту закона о измјенама и допунама Закона о спољном дугу 
 
 Замјеник предсједавајућег напоменуо је да су посланици добили Извјештај 
зајендичке комисије са образложењем.  
 У вези с Извјетшајем није било дискусије, па се Дом о истом изјаснио. 
 Од 35 присутних ЗА Извјештај су гласала 33 посланика, два су били 
уздржани. 
 Замјеник предсједавајућег је констатовао да је усаглашен јединствени текст 
Закона о измјенама и допунама Закона о спољном дугу, чиме је Закон усвојен у оба 
дома Парламентарне скупштине. 
 
Ад – 6: Приједлог закона о индустријском власништву (друго читање) 
 
 Господин Љубић је подсјетио посланике на амандмане који су поднесени на 
Приједлог закона и нагласио да се ради о побољшању текста. 
 О амандманима није било дискусије.  
 Гласајући понаособ о сваком Дом је усвојио амандмане од И до ВИ: 
 Амандман И – 35 ЗА, два уздржана; 
 Амандман ИИ – 35 ЗА, један уздржан; 
 Амандман ИИИ – 36 ЗА, један уздржан; 
 Амандман ИВ – 36 ЗА, један узрђан; 
 Амандман В – 36 ЗА, 2 уздржана; 
 Амандман ВИ – 33 ЗА, 4 уздржана. 
 
 Послије гласања о амандманима Дом је усвојио Закон о индустријском 
власништву у Босни и Херцеговини. Закон је усвојен једногласно – са 38 присутних 
посланика 
 
Ад – 7: Захтјев Савјета министара  за разматрање по хитном поступку 
             (по чл. 104.Пословника) Приједлога закона  о кориштењу имовине  
             коју је Босна и Херцеговина добила по Споразуму о питањима 
             сукцесије у Банци за међународна поравнања у Баселу 
 
 Представнички дом је једногласно усвојио захтјев Савјета министара да се 
Приједлога закона  о кориштењу имовине коју је Босна и Херцеговина добила по 
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Споразуму о питањима сукцесије у Банци за међународна поравнања у Баселу 
разматра по хитном поступку, у скалду с чланом 104. Пословника Представничкго 
дома.  
 
Ад – 8: Приједлог закона о важности јавних исправа у Босни и Херцеговини 
             (прво читање) 
 
 О Приједлогу закона није било дискусије.  
 Замјеник прдесједавајућег је констатовао да је Дом, са 34 од 38 присутних 
посланика, подржао Приједлог закона о важности јавних исрпава у првом читању. 
 
Ад – 9: Давање сагласноти за ратификацију Уговора о зајму (Пројекат  
             реконструкције  жељезница) између Босне и Херцеговине и Европске 
             банке за обнову и развој 
 
 Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију Уговора о зајму 
(Пројекат реконструкције жељезница) између Босне и Херцеговине и Европске 
банке за обнову и развој. 
 Овим је исцрпен дневни ред 16. сједнице. 
 Сједница је с радом завршила у 15,30 часова. 
 Саставни дио овог записника је транскрипт 16. сједнице Представничког 
дома.  
 
 
 
            СЕКРЕТАР            ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
ПРЕДСТАВНИЧКГО ДОМА                        ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
        Бранка Тодоровић             Др Жељко Мирјанић   
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